
Protokół Nr VIII/11 

 

z obrad VIII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 2 grudnia 2011 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych.  

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Janusz Puchalski 

13. Stanisław Radulski 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

15. Jan Żochowski 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2) Raisa Korsak Bursa Kierownik Placówki KRUS w Bielsku Podlaskim 

3) Józef Michałowski Radny Rady Powiatu Bielskiego - Dyrektor SZK 

4) Andrzej Uszakiewicz Radca prawny 

5) Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy 

6) Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

7) Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 

8) Jolanta Januszewska Kierownik GOPS 

9) Piotr Paprocki  Kier. Ref. BP 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

   oraz sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady VIII sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9
00 

dokonał 

otwarcia obrad VIII sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy Brańsk oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność 

obrad i podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości 

oraz sołtysów. Następnie poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i 

propozycji zmian lub poprawek  do porządku.  



Wójt Gminy zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad pkt.8g)  projekt uchwały w sprawie 

ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach gminnych. W uzasadnieniu 

poinformował, że wnikliwiej należy się przyjrzeć stawkom opłat za zajęcie pasa drogowego 

porównując stawki do gmin sąsiednich. Niektóre z nich w najbliższym czasie również ten temat 

będą analizowały. 

   Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek wójta. Rada Gminy Brańsk głosami 15-za, przeciwko -0, wstrzymujących -0 wniosek 

przyjęła. Następnie Przewodniczący odczytał porządek sesji po uwzględnieniu poprawki w 

brzmieniu:     

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2010/2011, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

6. Przedłożenie informacji w sprawie opinii dotyczącej potrzeb w zakresie wykonywania 

pracy przez skazanych w podmiotach pozostających w zakresie właściwości Wójta 

Gminy Brańsk. 

7. Przedłożenie informacji Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim z przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych złożonych do Wójta Gminy Brańsk i 

Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk za 2010 rok. 

8. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości,  

b) opłaty od posiadania psów na 2012 rok, 

c) określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 

d) obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2011 

roku przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2012 rok, 

e) stawek podatku od środków transportowych, 

f) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

g) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na drogach gminnych, 

h) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom Ochotniczych Straży 

pożarnych  

i) przyjęcia stanowiska dotyczącego zasad kontraktowania przez Narodowy 

Fundusz Zdrowia nocnej i świątecznej ambulatoryjnej i wyjazdowej pomocy 

medycznej na terenie Powiatu Bielskiego,  

j) programu współpracy Gminy Brańsk z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2012, 

k) zmiany Uchwały Nr II/19/02 rady Gminy Brańsk z dnia 3 grudnia 2002 w 

sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy Brańsk miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych, 

l) zmiany Uchwały Nr VII/57/11 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk, 

m) zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku, 

9. Interpelacje i wnioski radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad.  

 



Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji rady gminy: 

   Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad VII sesji Rady Gminy był dostępny 

w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się 

do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad VII sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

   Ponadto Wójt poinformował, że jest opracowany projekt budżetu na 2012 rok. Został już 

przesłany w ramach nadzoru do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. Projekt 

budżetu wymagał dużych nakładów pracy szczególnie ze strony Pani Skarbnik, ale również 

kierowników referatów i pracowników urzędu pod nadzorem Wójta. Będzie on przedmiotem 

analizy na najbliższych posiedzeniach Komisji Rady i przedłożony na najbliższej sesji. 

 

Ad.5 Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2010/2011, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów.  

   W tym punkcie obrad Wójt Gminy poinformował, że na trenie gminy Brańsk funkcjonują dwa 

gimnazja w Glinniku i w Oleksinie oraz trzy szkoły podstawowe w Domanowie z Filią w 

Świrydach, w Holonkach z Filiami w Koszewie i Chojewie oraz w Mniu. 

   Zwrócił uwagę, że gmina ma dobrą kadrę kierowniczą w placówkach oświatowych, właściwe 

osoby na odpowiednich stanowiskach i można powiedzieć, że jest „bezpiecznie” w oświacie.      

Jeśli chodzi o dzieci to wiadomo, że w dzisiejszych czasach trzeba w nie inwestować. W ocenie 

wójta coraz większe jest zainteresowanie rodziców poziomem nauczaniem dzieci.  

   W porównaniu do dzieci ze szkół w gminach sąsiednich, nasze biorą czynny udział we 

wszystkich uroczystościach gminnych, co jest bardzo budujące.  

   Wracając do informacji o stanie realizacji zadań oświatowych wójt powiedział, że radni mogli 

szczegółowo zapoznać się z treścią informacji, mogą zadawać pytania lub wrócić do tematu na 

najbliższej sesji jeżeli coś szczególnie zainteresuje.  

Wójt mówił dalej – „ na pewno trzeba zrobić wszystko, aby nasza młodzież była rozwinięta, 

rozważna i miała lepsze wyniki w nauce. „Nie ma pojęcia”, że szkoła wszystko zrobi w zakresie 

nauki i wychowania bez udziału rodziców”.  

 

   W tym czasie na sesję przybyła Pani Raisa Korsak Bursa Kierownik KRUS w Bielsku 

Podlaskim, która tradycyjnie, jak co roku przekazała radnym i sołtysom kalendarze na 2012 rok 

oraz do wypełnienia ANKIETĘ dotyczącą działalności KRUS. Poinformowała, że do końca roku 

zmian w ubezpieczeniu rolników nie będzie natomiast są zapowiadane od nowego roku. 

Zaapelowała do rolników, aby na bieżąco zgłaszali do KRUS powierzchnie swoich gospodarstw, 

która będzie stanowiła bazę do wyliczenia składki. Przypomniała, że od 2009 roku osoba ma 

prawo do dwóch świadczeń emerytalnych  z ZUS i KRUS jeżeli podwójnie była ubezpieczona. 

   Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział - „ ogólnie trzeba powiedzieć, że nie było skarg na 

działalność KRUS-u do Urzędu Gminy. Podziękował za dobrą współpracę i  kalendarz, który 

jest wykonany z pomysłem są zawarte w nim wszystkie potrzebne informacje w tym nawet dni 

świąteczne”. 

 

Ad.6 Przedłożenie informacji w sprawie opinii dotyczącej potrzeb w zakresie wykonywania 

pracy przez skazanych w podmiotach pozostających w zakresie właściwości Wójta Gminy 

Brańsk 

 W tym punkcie obrad Wójt Gminy poinformował, że od kilku lat  na terenie gminy wykonują 

pracę osoby skazane przez Sąd. Niejednokrotnie są to osoby wartościowe pracowite, a którym 



„noga się powinęła” i zostali zatrzymani przez policję za jazdę nie raz nawet na rowerze po 

spożyciu alkoholu. Gmina chętnie z pracy tych osób korzysta, takim przykładem może być 

wykonana w większości przez osobę skazaną - elewacja w szkole w Świrydach. Na 2012 rok 

Gmina również złożyła zapotrzebowanie na takie osoby, o czym radni zostali poinformowani”.  

 

Ad.7 Inspektor Ref. OR w Urzędzie Gminy Pani Alina Adamczyk przedstawiła informację 

Urzędu Skarbowego w Bielsku Podlaskim dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych do Wójta Gminy Brańsk i Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk za 2010 rok. 

 

Ad.8 Podjęcie uchwał Rady Gminy: 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Odczytała pozytywną Opinię Komisji Nr 11/10/2011 z dnia 23 listopada 2011r. w sprawie 

projektów uchwał przygotowanych pod obrady VIII sesji Rady Gminy Brańsk (opinia stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

   Wójt Gminy zabierając głos powiedział – „co roku w ostatnim kwartale odbywają się w 

gminach sesje dotyczące ustalenia stawek podatkowych na kolejny rok. Temat podatków jest 

tematem trudnym, ale wymiar podatków jest stosowany na całym świecie. Gmina opiera się na 

stronie dochodowej przede wszystkim z podatków. Możemy tyle wykonać inwestycji na ile 

ustalimy stronę dochodową. Pani Skarbnik przedstawi Państwu szczegółowo informacje o tych 

podatkach. Nie ukrywam, że bazowaliśmy mocno na stawkach podatkowych w gminach 

sąsiednich, nieraz czekaliśmy celowo, aby zobaczyć, jakie stawki w danej gminie zostaną 

uchwalone. Uważam, że nasze stawki mieszczą się w granicach rozsądku i nikt nam nie zarzuci, 

że w innej gminie stawki są o wiele mniejsze.  Chcę zwrócić uwagę na jedną rzecz patrząc na 

podatki nie patrzmy na jedną pozycję tylko całościowo na wszystkie pozycje podatkowe, bo to 

one tworzą całościowo budżet gminy. W każdej gminie sytuacja przedstawia się inaczej, ważną 

sprawą jest też cena wody, za którą można mieć większe dochody niż z podatków. Następna 

sprawa, która dotyczy ustalania podatków, kiedy są ustalane niektórzy „krzyczą”, aby były jak 

najmniejsze natomiast przy ustalaniu budżetu chciałby z niego „wyciągnąć” jak najwięcej. 

Uważam, że do podatków należy podejść rozsądnie, niektóre stawki możemy obniżyć lub 

zwiększyć. Pani Skarbnik poinformuje Państwa, jakie stawki podatkowe były przyjmowane do 

projektu budżetu”. 

 

Ad.8a) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w 

podatku od nieruchomości w uzasadnieniu powiedziała: 
   „Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 13 lipca 2011 r. wskaźnik 
cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2010 r. wyniósł 4,2 %. Górne stawki 

podatku od nieruchomości zostały ogłoszone obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 19 października 

2011 r. w sprawie górnych stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2012 r. Ulegają one 

corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu  odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i 
usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie w stosunku 

do analogicznego okresu roku poprzedniego ogłaszanemu przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego ogłoszonego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” w 
terminie 20 dni po upływie pierwszego półrocza. Rada Gminy rokrocznie uchwala stawki podatku od 

nieruchomości obowiązujące na terenie działania gminy.  

    Wójt Gminy Brańsk chcąc zmniejszyć obciążenie podatkowe mieszkańców gminy proponuje przyjęcie 
stawek podatku od nieruchomości w następującej wysokości: 

1.a      dla gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób  

zakwalifikowania w ewidencji gruntów proponuje na rok 2012 stawkę w wysokości - 0,77 zł od 1 

m
2
, tj. wzrost o 0,03 za 1 m

2
.            

1.b     dla gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych  

          proponuje na rok 2012 stawkę w wysokości – 4,33 zł od 1 ha., tj. wzrost o 0,34 zł  



1.c     dla gruntów pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności  

         pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego proponuje na rok 2012 stawkę w 

wysokości    – 0,40 zł od 1  m
2 
tj.  wzrost o 0,02 za 1 m

2
.  

2.a     dla budynków mieszkalnych oraz zajętych wyłącznie na potrzeby mieszkalne proponuje stawkę  
na rok 2012 – 0,67 zł od 1 m

2
 powierzchni użytkowej tj.  wzrost o 0,04 zł za 1 m

2
. 

2.b     dla budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od części budynków  

mieszkalnych zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej proponuję na rok 2012 stawkę w 
wysokości – 20,00 zł od  1 m

2
 powierzchni użytkowej, wzrost o 0,15 zł za 1 m

2
. 

2.c     dla budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  

          kwalifikowanym materiałem siewnym proponuje stawkę na rok 2012 w wysokości – 10,24 zł od 
          1 m

2
 powierzchni użytkowej tj. wzrost o 0,79 zł za 1 m

2
. 

2.d     dla budynków zajętych na prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania 

świadczeń zdrowotnych proponuje stawkę – 4,45 zł od 1  m
2
 powierzchni użytkowej tj. wzrost o 0,35 zł 

za 1 m
2
 

2.e    dla budynków pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego proponuje stawkę na 2012rok w wysokości 

– 6,68 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, co stanowi  wzrost o 0,02 zł za 1 m

2
. 

1. dla budowli 2 % od wartości – stawka rokrocznie przyjmowana. 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 14 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę Nr VIII/60/11 w 

sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/.  

 

Ad.8b) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na 

2012 rok,  w uzasadnieniu powiedziała: 

„Rada Gminy uchwala stawki podatku od posiadania psów obowiązujące na terenie działania 

swojej gminy. Górną stawkę podatku od posiadania psów określa Minister Finansów w drodze 

obwieszczenia. Na rok 2012 wynosi ona 115,31 zł od jednego psa rocznie oraz 75,00zł za 

każdego następnego psa posiadanego przez osobę fizyczną. Podatnikami podatku od posiadania 

psów są osoby fizyczne posiadające psy. Podatku od posiadania psów nie pobiera sie z tytułu 

posiadania psów: 

- utrzymywanych w celu pilnowania gospodarstw rolnych po dwa na każde gospodarstwo,  

- od osób powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie gospodarstwo domowe od jednego psa,  

- z tytułu posiadania psa asystującego będącego pomocą dla osób niepełnosprawnych, 

niewidomych, głuchoniemych i niedowidzących. 

Wójt Gminy Brańsk proponuje przyjęcie maksymalnej stawki podatku od posiadania psów 

tj.115,31 zł od jednego psa rocznie. W 2011 roku nie uzyskaliśmy dochodów z tytułu podatku od 

posiadania psów, gdyż nikt nie zgłosił obowiązku podatkowego. 

   Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc - „ dotychczas ta uchwała była podejmowana bez 

większych problemów. Od nowego roku będą bardzo znaczące zmiany, gdyż zacznie 

obowiązywać nowa ustawa o ochronie zwierząt i porządku w gminach. Jest to ciekawa ustawa 

gdyż na każdego nakłada obowiązek między innymi powiadamiania wójta, policji, gdy u kogoś 

zwierzę będzie uwiązane dłużej niż na 12 godzin. To od naszej mądrości będzie zależało, jaki 

program opracujemy dla naszej gminy. Powinien on być spójny z programami w gminach 

sąsiednich. Jeżeli nasz program będzie zakładał wyłapywanie bezpańskich psów a w gminie 

sąsiedniej nie, to nie będzie rezultatów, a koszty związane z wyłapywaniem psów i 

umieszczeniem w schronisku są duże w granicach 1.500zł - 4.000zł. Wójt polecił skserowanie 

radnym i sołtysom ustawy o ochronie zwierząt i utrzymania czystości i porządku w gminach. 

    



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/61/11 w 

sprawie opłaty od posiadania psów na 2012 rok /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.8c) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 

informacji i deklaracji podatkowych w uzasadnieniu powiedziała: 

   „Na podstawie przepisów ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych 

Rada Gminy, w drodze uchwały, określa wzory deklaracji i informacji podatkowych obowiązujące 

na terenie Gminy. Wzory deklaracji i informacji podatkowych obowiązujące na terenie Gminy 

Brańsk uchwalone zostały uchwałą Rady Gminy Brańsk Nr IV/27/11 z dnia 26 lutego 2011 r. w 

sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. W związku ze zmianą 

obowiązujących aktów prawnych w zakresie świadczeń zdrowotnych (Dz. U. z 2011 r. Nr 112, poz. 

654 – ustawa z dnia 15 kwietnia 2011 o działalności leczniczej) oraz ewidencji  i identyfikacji 

podatników i płatników (Dz. U. z 2011 nr 171 poz. 1016 – ustawa o zmianie ustawy o zasadach 

ewidencji i identyfikacji podatników i płatników oraz niektórych innych ustaw) niezbędne stało 

się uchwalenie nowych wzorów deklaracji i informacji podatkowych. 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/62/11 w 

sprawie określenia  wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.8d) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 

żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2011 roku przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 

2012 rok, w uzasadnieniu powiedziała: 

   „Rada Gminy uchwala średnią cenę skupu żyta, stanowiącą podstawę obliczania podatku 

rolnego na obszarze swojej gminy na podstawie średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 

trzech kwartałów roku poprzedzającego ustaloną przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego. Na rok 2011 średnia cena skupu żyta wynosi 74,18 zł za 1 kwintal, a w 2010 r. 

wynosiła 37,64 zł. Wójt Gminy proponuje na rok 2012 obniżyć cenę skupu żyta z kwoty 74,18 

zł. do kwoty 70,00 zł za 1 kwintal. Obniżenie ceny żyta do celów podatku rolnego w 2012 roku 

spowoduje obniżenie wpływów z tytułu tego podatku w wysokości 108 464,96 zł. i obniżenie 

subwencji. „Skarbnik poinformowała, że do budżetu na 2012 rok została przyjęta stawka 70zł/q. 

W Gminach sąsiednich stawki podatku rolnego przedstawiają się następująco: 

 

- Gmina Bielsk Podlaski przyjęła stawkę urzędową czyli 74,18zł/q 

- Gmina Wyszki – 74,18zł/q czyli urzędową 

- Gmina Rudka – 74,18zł/q 

- Miasto Brańsk – 65zł/q 

 

Głos zabrał wójt Gminy mówiąc – „interesuję się podatkami urzędowo i prywatnie jako rolnik, 

ponieważ chcę, aby podatki w naszej gminie były zbliżone do podatku w sąsiednich gminach. 

Jak wiemy pszenica podrożała w skupie cena 76,77zł/q a na trawisku 90,35zł/q, żyto skup 

75,07zł/q , na targowisku 78,74zł/q. Wracając do ceny żyta i naszej stawki, każda gmina ma inne 

główne źródło dochodów. My opracowując projekt budżetu przyjęliśmy stawkę 70zł/q, bo 

musimy na czymś bazować. Na komisji również ten temat był analizowany i komisja 

zaopiniowała stawkę 70zł/q. 

Głos zabrała Radna Grażyna Płonowska, która powiedziała – „ wiemy, że podatek rolny 

zawsze wzbudza wiele sensacji i my, jako radni powinniśmy dbać o interes gminy i 

mieszkańców. Jednak po posiedzeniu Komisji toczyły się jeszcze dyskusje i doszliśmy do 

wniosku, aby złożyć wniosek o obniżenie ceny żyta do kwoty 65zł/q. 



Głos zabrał radny Piotr Dołubizno mówiąc, że jeżeli zostanie uchwalony wyższy podatek to 

może gmina wygospodaruje część środków finansowych i zakupi z tego tytułu agregat 

prądotwórczy. 

Głos zabrał radny Bobel Sylwester mówiąc „ rozmawiałem z jedną osobą, która zapytała Panią 

Wójt z Bielska Podlaskiego, dlaczego został uchwalony taki wysoki podatek rolny, a Pani Wójt 

odpowiedziała, że to nie ja ustalałam tylko Rada Gminy. My jesteśmy wybrani spośród 

mieszkańców, więc musimy zadbać, aby to miało jakieś proporcje, nie możemy działać 

przeciwko sobie”. 

Głos zabrał Wójt Gminy – „ z Panią Wójt Gminy Bielsk Podlaski rozmawiałem na temat 

podatków, która powiedziała, że wyszła z propozycją stawki 70zł/q, a to Rada Gminy 

podwyższyła i przyjęła stawkę urzędową.  Radni powiedzieli w ten sposób, że mają duże 

„apetyty” na inwestycje, każdy coś chce zrobić na swoim terenie i te cztery złote ich „nie zbawi” 

jak obniżą. To pokazuje też myślenie Rady, że chcą inwestycji, chcą coś robić, więc muszą na to 

mieć środki finansowe a przy tym  nie strącą subwencji”. 

Głos zabrał radny Jan Żochowski pytając – a jak inne gminy wyliczają się z podatku jak 

ustaliły stawkę 45zł 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ o podatkach zawsze należy rozmawiać. Państwo musicie 

wiedzieć, że w każdej gminie podatki rozpatrywane są indywidualnie, tam gdzie stawka jest 45 

zł to są gminy duże, gdzie gruntów rolnych mają mało, za to mają na swym terenie firmy płacące 

duże podatki lub mają jeszcze inne dochody za korzystanie z ich gruntów. Patrząc na naszą 

gminę to widzimy, że mamy trochę do utrzymania tego majątku i gdy przejedziemy się po 

gminie to widzimy jak obecnie wyglądają świetlice, remizy a co było kilka lat do tyłu. To 

wymagało pewnych nakładów finansowych. Jeszcze raz Państwu mówię, każda gmina jest inna i 

należy patrzeć całościowo na strukturę dochodów danej gminy”.  

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnej Pani 

Płonowskiej o obniżenie średniej ceny skupu żyta do kwoty 65zł/q. Rada Gminy głosami 14 -za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących -1 wniosek przyjęła.  

   Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z przyjętą zmianą. 

Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 

VIII/63/11 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech 

kwartałów 2011 roku przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2012 rok /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/.  

 

Ad.8e) podjęcie uchwały w  sprawie stawek podatku od środków transportowych: 

   Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „ Musicie Państwo wiedzieć, że ustawodawca 

pozwala gminie na ustalenie tonażu dla pojazdów w rozbiciu. Gmina Brańsk miała ustalony 

tonaż w innym rozbiciu niż Miasto Brańsk, to dawało nieraz powód do dyskusji, że u nas są 

większe stawki niż w Mieście, choć było inaczej. Przygotowując projekt tej uchwały z Panią 

Skarbnik podjęliśmy się próby ustalenia takiego samego tonażu jak w Mieście Brańsk.  Myślę, 

że się nam to udało, gdyż w sposób czytelny, widoczny nasze stawki są niższe niż w Mieście 

Brańsk. Takie straszenie jednego z naszych podatników z Popław, że jak gmina podniesie stawki 

to  „pójdzie do miasta” nie ma uzasadnienia. Gdyby ten Pan zarejestrował samochody w mieście 

zapłaciłby  dużo więcej. Myślę, że projekt naszej uchwały przygotowaliśmy dobrze”. 

   Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie stawek podatku od 

środków transportowych, w uzasadnieniu powiedziała: 

   „W uchwale zrealizowano dyspozycje art.10 ust. 1-3 ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o 

podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2010r., Nr 95, poz. 613 ze zm.) zgodnie z którymi rada 

gminy określa w drodze uchwały wysokość podatku od środków transportowych w granicach 

wyznaczonych obwieszczeniami Ministra Finansów.  



Górne granice stawek podatkowych zostały ogłoszone obwieszczeniem Ministra Finansów z 

dnia 19 października 2011 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych w 2012 r. Ulegają one corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie I półrocza roku, 

w którym stawki ulegają zmianie w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego 

ogłaszanemu przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego ogłoszonego w Dzienniku 

Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” w terminie 20 dni po upływie 

pierwszego półrocza. Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 

13 lipca 2011 r. wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2010 r. 

wyniósł 4,2 %. 

   Natomiast dolne granice stawek podatkowych ogłoszono obwieszczeniem Ministra Finansów z 

dnia 20 października 2011r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących w 2012r . 

   Stawki przeliczane są zgodnie z procentowym wskaźnikiem kursu euro na pierwszy dzień 

roboczy października danego roku w stosunku do kursu euro w roku poprzedzającym dany rok 

podatkowy - w przypadku, gdy wskaźnik ten jest wyższy niż 5%. Do przeliczenia stawek stosuje 

się kurs wymiany euro i walut krajowych opublikowany w Dzienniku Urzędowym Unii 

Europejskiej. Przeliczone stawki zaokrągla się w górę do pełnych groszy. Wysokość stawek 

minimalnych określa się dla: samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej 

równej lub wyższej niż 12 ton, ciągników siodłowych i balastowych przystosowanych do 

używania łącznie z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów 

równej lub wyższej niż 12 ton oraz dla przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym 

posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych 

wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego. Kurs euro 

ogłoszony na pierwszy dzień roboczy października 2011 r., tj. na dzień 3 października 2011r. 

wyniósł 4,3815 zł, a zatem uległ zwiększeniu o 11,29 % w stosunku do kursu euro ogłoszonego 

na pierwszy dzień roboczy października roku poprzedniego, który 1 października 2010 r. 

wynosił 3,9370 zł. 

   W związku z tym dokonano przeliczenia stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących w roku 2012”.  

   Dalej Pani Skarbnik odczytała pismo Pana Władysława Żero prowadzącego Firmę TARPOL w 

Popławach, które wniósł na sesję odnośnie stawek podatkowych.  

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/64/11 w 

sprawie stawek podatku od środków transportowych, /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/.  

 

Ad.8f) podjęcie uchwały w  sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków: 

   Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc: - „ odczytam Państwu stawki za wodę w sąsiednich 

gminach: Miasto Brańsk 2,52zł/m3 + VAT, gm. Rudka 2,20zł/m3, gm. Bielsk Podlaski 

2,30złm/3, gm. Boćki 2,21złm3. Uważam, że to, co radny Dołubizno mówił o kupnie agregatu 

jest zasadne, ale nie możemy go zakupywać z podatku rolnego tylko z opłat za wodę. 

Dotychczas stosowaliśmy politykę taką, aby w pierwszej kolejności dostosować budynki 

hydroforni i przepompowni do prawidłowego funkcjonowania czyli ocieplić, co daje 

oszczędności i pozwala na niższą cenę wody. Będziemy starali się zakupić agregaty, ale to 

wszystko podwyższa cenę wody, Państwo musicie o tym wiedzieć. Nasze starania nadal będą 

szły w kierunku poprawy warunków dostarczania wody i jakości wody. Natomiast stawkę na 

ścieki ustalamy „ogólnie”, bo nie mamy rozeznania ile może być ścieków, jakie będą faktyczne 

koszty utrzymania obiektów oczyszczalni. Apelowałem, aby mieszkańcy z oczyszczalni 



korzystali normalnie. Do wysokości stawki rzeczywistej dojdziemy po pewnym czasie po 

analizie wszystkich kosztów.” 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/65/11 w 

sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8g) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 

Ochotniczych Straży pożarnych 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc: „otrzymywałem niejednokrotnie sygnały, aby podnieść 

stawki ekwiwalentu za udział w akcjach ratowniczych do kwot, jakie mają w gminach 

sąsiednich. Dotychczas było 8zł za udział w akcji ratowniczej, teraz jest propozycja 10zł, za 

udział w szkoleniu było 2zł obecnie proponujemy 5zł. Chcę Państwu powiedzieć, że mamy 

dobrych strażaków ochotników, zawsze potrafią się zorganizować, kiedy trzeba. Biorą też 

czynny udział w gminnych uroczystościach. Nasze stawki będą równały się z górnymi w 

gminach powiatu bielskiego”.  

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/66/11 w 

sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom Ochotniczych Straży 

pożarnych, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Przewodniczący w tym momencie obrad zarządził 15 minutową przerwę w obradach (11
45

-12
00

) 

 

Ad.8h) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zasad kontraktowania 

przez Narodowy Fundusz Zdrowia nocnej i świątecznej ambulatoryjnej i wyjazdowej pomocy 

medycznej na terenie Powiatu Bielskiego: 

   Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc: - „Narodowy Fundusz Zdrowia odział w Białymstoku wpadł 

na pomysł aby ogłosić konkurs na obsługę nocnej i świątecznej ambulatoryjnej i wyjazdowej 

pomocy medycznej dzieląc mieszkańców województwa Podlaskiego po 50tys. osób na obszar.     

Nasz Powiat Bielski liczy ok. 60-65 tys. mieszkańców, więc postanowiono mieszkańców Miasta 

i Gminy Brańsk oraz Mieszkańców Gminy Wyszki przyłączyć do obszaru zabezpieczenia 

„Białostockiego” a mieszkańców Gminy Rudka do obszaru „Wysokiego Mazowieckiego”. W 

piątek po godz. 18-tej aż do godz. 6 rano w poniedziałek nasi mieszkańcy muszą się zgłaszać o 

poradę lekarską do Łap lub do Choroszczy. Gdybyśmy wzywali pogotowie i powiedzieli, że stan 

chorego jest krytyczny to zawiozą do szpitala w Bielsku Podlaskim, tylko czy zechcą przyjechać. 

Była już taka sytuacja w Powiecie, że pogotowie nie przyjechało na wezwanie i pacjent zmarł. 

To pokazuje mechanizmy, jakie funkcjonują w ochronie zdrowia, że człowiek stał się kartą 

przetargową, którego każdy od siebie będzie odpychał. Był wyjazd Wójtów i Starosty Bielskiego 

do NFZ  w Białegostoku w tej sprawie, ale nie chciano nas słuchać powiedziano nam, że to nie 

jest Wójta sprawa i nie powinien się interesować. Co będzie dalej zobaczymy, ale nie jest 

dobrze, proponujemy radzie podobnie jak w powiecie podjąć stanowisko w powyższej sprawie” 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/67/11 w 

sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zasad kontraktowania przez Narodowy Fundusz 

Zdrowia nocnej i świątecznej ambulatoryjnej i wyjazdowej pomocy medycznej na terenie 

Powiatu Bielskiego, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8i) Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Brańsk z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 

roku 2012. 



   Projekt uchwały przedstawiła Pani Alina Adamczyk Inspektor UG w uzasadnieniu 

poinformowała, że zgodnie z art. 5a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego uchwala 

roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego, określonymi w niniejszej ustawie. Gminny 

Program został opracowany na podstawie możliwości realizacji oraz finansowania przez Gminę 

Brańsk zadań publicznych. Program był konsultowany z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami określonymi w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie zgodnie z uchwałą Nr III/13/10 Rady Gminy Brańsk z dnia 30 grudnia 2010 roku 

w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi 

i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 

organizacji. Organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w § 1 uchwały nie wniosły 

uwag do projektu programu. 

Niniejszy Program jest deklaracją współpracy Gminy Brańsk z organizacjami pozarządowymi w 

2012 roku.                              

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/68/11 w 

sprawie programu współpracy Gminy Brańsk z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2012, /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8j) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/19/02 rady Gminy Brańsk z dnia 3 

grudnia 2002 w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy Brańsk miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych 

   Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że dotychczas było tak, że, jeżeli punkt 

sprzedaży napojów alkoholowych mieścił się w odległości mniejszej niż 100m od placówek 

kulturalnych, GKRPA wydawała opinię negatywną co do jego usytuowania, natomiast wójt 

gminy korzystając z innych postanowień uchwały w wyjątkowych sytuacjach mógł wydać 

pozwolenie na sprzedaż alkoholu w tym punkcie. Chcemy, aby to było uregulowane w uchwale, 

aby nikt nie miał zastrzeżeń, że wójt „nagina” przepisy. Obecnie proponujemy następujące 

odległości dla miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych: 

 minimum 100 mb od obiektów kultu religijnego, cmentarzy, budynków szkolnych,   

przedszkoli i innych placówek oświatowych, 

 minimum 40 mb od placówek kulturalnych, 

 lokalizację miejsc podawania napojów alkoholowych ustala się w odległości minimum 

50 mb od krzyżówek dróg publicznych zaliczonych do kategorii dróg powiatowych 

wojewódzkich i krajowych”. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/69/11 w 

sprawie zmiany Uchwały Nr II/19/02 rady Gminy Brańsk z dnia 3 grudnia 2002 w sprawie 

ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy Brańsk miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8k) Kierownik Ref. BP Pan Piotr Paprocki przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr VII/57/11 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk.    

W uzasadnieniu poinformował, że zmiana uchwały wynika z potrzeby uregulowania w planie 

wymagań wynikających z potrzeb kształtowania przestrzeni publicznych w gminie. Chodzi tutaj 



o obiekty małej infrastruktury jak przydrożne kapliczki, banery i inne tego typu obiekty. 

Ustalenia  te nie naruszą studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Brańsk.  

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc – „ czytałem ostatnio w prasie, że są takie przypadki, że nie 

dano pozwolenia na budowę krzyża czy kapliczki, bo nie było zapisu w Planie 

Zagospodarowania Przestrzennego, więc aby taka sytuacja nie miała miejsca w naszej gminie  

chcemy to uregulować w naszym Planie. Jakie przepisy jeszcze wejdą w Polsce nie wiemy, ale 

jesteśmy świadkami, co dzieje się z krzyżem w Sejmie”. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/70/11 w 

sprawie zmiany Uchwały Nr VII/57/11 Rady Gminy Brańsk z dnia 21 września 2011r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 8l) Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku. W uzasadnieniu poinformowała, że Ośrodek Pomocy 

dostał nowe zadanie do realizacji z zakresu przemocy w rodzinie, zgodnie z ustawą prowadzi 

obsługę biurową Zespołu Interdyscyplinarnego więc należy to zadanie ująć w Statucie oraz 

Ośrodek musi mieć w swojej strukturze stanowisko głównego księgowego, taka osoba jest 

zatrudniona i pracuje w Referacie Finansowym, gdzie cześć etatu  świadczy usługi dla GOPS. 

 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VIII/71/11 w 

sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 9)  Interpelacji i wnioski radnych. 

 

a) Radny Stanisław Radulski powiedział – „ wyczytałem, że niektóre samorządy podejmują 

uchwały w sprawie obrony krzyża, należałoby i u nas taką uchwałę podjąć”. 

b) Radny  Stanisław Czerniawski zapytał czy do oczyszczalni Kiersnowo-Kiersnówek-

Majorowizna można wywozić nieczystości z szamba? 

c) Radny Jan Żochowski poinformował, że podczas ostatnich silnych wiatrów Zakład 

Energetyczny wyłączył na większą część dnia prąd dla kilku miejscowości: Mień, 

Domanowo, Patoki, Pruszanka Stara i Pruszanka - Baranki ta sytuacja powtarzała się 

niejednokrotnie. Czy można byłoby zainterweniować, aby wyłączali dla 1 wsi a nie całą 

linię. 

 

Ad. 10)  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Ad. 9a)  Wójt Gminy udzielając odpowiedzi radnemu Radulskiemu zasugerował aby  na jednej z 

najbliższych sesji tym tematem się zająć i  przygotować taki apel czy stanowisko. 

 

Ad. 9b)  Wójt Gminy udzielając odpowiedzi radnemu Czerniawskiemu poinformował, że nie ma 

takiej możliwości, aby do oczyszczalni Kiersnowo- Kiersnówek –Majorowizna przywozić ścieki 

z szamba. Ta oczyszczalnia działa na innej zasadzie i nie może być przeciążona jest 

zaprojektowana tylko dla tamtych mieszkańców. Oczyszczalnia w Brańsku również nie może 

przyjmować wszystkich rodzajów ścieków chociażby z mleczarni czy ubojni. Gmina jest na 

etapie rozmów odbioru ścieków przez oczyszczalnię w Siemiatyczach.   

 



Ad. 9c)  Wójt Gminy udzielając odpowiedzi radnemu Żochowskiemu powiedział, że nie do 

końca wierzy, aby Zakład Energetyczny bezpodstawnie wyłączał prąd dla tylu odbiorców, bo 

przecież na tym traci. Ale jeżeli taka sytuacja miała miejsce, to radny czy sołtys powinien się 

zwróci na piśmie do Zakładu Energetycznego o wyjaśnienie sprawy, na pewno do zarzutów się 

ustosunkują i wyjaśnią, dlaczego tak było. 

 

Ad. 11 Sprawy różne: 

 Wójt Gminy poinformował, że odbył się już przetarg na przebudowę drogi w  Chojewie. 

Osiem firm złożyło swoją ofertę. Wygrała firma MAKSBUD z Bielska Podlaskiego za 

kwotę 683.938,66zł brutto. Najdroższa oferta była z Hryniewicz za kwotę 1.036.034,38zł 

brutto. 

 Przewodniczący Rady zapytał czy na dzisiaj rolnik musi mieć podpisaną umowę na 

odbiór ścieków? 

Odpowiedzi udzielił Wójt mówiąc –„ rolnik musi mieć umowę na odbiór nieczystości lub 

posiadać oczyszczalnię ścieków. W każdym bądź razie odbiór ścieków musi być 

kontrolowany nie wystarcza pokwitowania odbioru ścieków i tego żąda Agencja 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w czasie kontroli. 

 Radny Bobel Sylwester poinformował, że asfalt na drodze od Domanowa przy 

zabudowaniach Pana Łempickiego mocno popękał należałoby go poprawić. 

Wójt Gminy odpowiedział, że zobaczy, co da się zrobić.  

 

Ad. 12 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 14
10 

zamknął 

obrady VIII sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę... ”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk  

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 


